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Abstract

        
From 1968-1978 a longitudinal study was performed concerning development of acromial, radial, styleoideal, daktylion, ileospinal, tibial and medial malleolus heights in 709 boys and 711 girls aged 2.5 to 15 years. During time studied, mean increases in boys amounted in acromial height to 70.0 cm, in radial height to 53.8 cm, in styleoideal height to 41.5 cm, in daktylion height to 33.4 cm in ileospinal height to 52.0 cm, in tibial height to 25.4 cm and in medial malleolus height to 3.8 cm. Corresponding data in girls amounted to 62.8 cm, 49.3 cm, 42.4 cm, 31.2 cm, 46,7 cm, 22.4 and 3.2 cm. Boys had a more intensive development of heights than girls except for styleoideal height. The heights measured developed almost linearly in boys and girls 4 to 10 years old. Development of heights decreased in 11 and 12 years old boys and increased again with year 13. In girls, intensity of growth decreased beginning with year 13.


      
        
Zusammenfassung

        
In den Jahren 1968-1978 wurde bei 709 Jungen und 711 Mädchen im Alter zwischen 2,5 und 15 Jahren die Entwicklung der Höhen von Akromion, Radius, Stylion, Daktylion, Ileospinale, Tibiale und Malleolus medialis auf der rechten Körperseite gemessen.


        
 Bei Jungen betrugen die mittleren Zunahmen der Akromionhöhe 70 cm, der Radialhöhe 53,8 cm, der Stylionhöhe 41,5 cm, der Daktylionhöhe 33,4 cm, der Ileospinalhöhe 52,0 cm, der Tibialhöhe 25,4 cm und der Malleolus medialis-Höhe 3,8 cm. Die entsprechenden Zunahmen waren bei den Mädchen 62,8 cm, 49,3 cm, 42,4 cm, 31,2 cm, 46,7 cm, 22,4 cm und 3,2 cm. Mit Ausnahme des Zuwachses der Stylionhöhe, der bei Mädchen größer ist, haben die Jungen größere Zuwachsraten. Bei 4- bis 10jährigen Jungen und Mädchen ist die Wachstumsintensität nahezu linear. Bei 11- bis 12jährigen Jungen nimmt sie ab und anschließend wieder zu. Bei Mädchen ab 13 Jahren wird sie langsamer.
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